
 
 
 

Comissió de Seguiment del Consell de Barri de sant Antoni 
 

13 de novembre de 2019 a les 18:30h al CC. Cotxeres  Borrell 
 
 
 
Assisteixen : 
Eduard Corbella, Conseller del Districte adscrit al barri de St. Antoni, qui presideix la taula 
Manel Pérez, Fem Sant Antoni. 
Pep Sala, Associació de Veïnes i Veïns de Sant Antoni. 
Jaume Alcàntara, Consell Ciutadà 
Jaume Ferret, Consell Ciutadà 
Tània Rafí, ERC 
Marc Martínez, Conseller PSC 
Fidel González, tècnic en participació 
Carmelo Alcalde, tècnic de barri. 
 
 

ORDRE DEL DIA: 
 

1. Procés de renovació de les vicepresidències i les comissions de seguiment 
2. Informació procés PAM/PAD 
3. Preparació Consell de barri 

 

 
 

1. Procés de renovació de les vicepresidències i les comissions de seguiment  

El Conseller dona la benvinguda i presenta a Fidel González Pérez, tècnic en participació de la Direcció de 
Democràcia Activa i Descentralització que ens ajudarà en el tema de la renovació de la Comissió de Seguiment 
perquè s’ha de renovar al principi de cada mandat, segons el reglament de Participació Ciutadana. 
 
El tècnic de participació explica els passos a seguir d’aquests dos processos de renovació i/o elecció i serà ell qui 
farà l’acompanyament per fer-los tal com diu el Reglament de Participació Ciutadana. La Comissió de Seguiment 
fa la validació de les candidatures de vicepresidència.  
En el proper Consell de Barri hi haurà un punt informatiu sobre aquest procés i la seva votació a través del 
DECIDIM BARCELONA. 
El procés d’elecció de les vicepresidències i  renovació dels membres que formen la Comissió de Seguiment es pot 
consultar en la documentació que s’ha donat sobre funcions de la vicepresidència dels Consells de Barri i sobre el 
procés de renovació de la Comissió de Seguiment. 
 
Es recorda que a St. Antoni s’havia dit que no es volia aquesta vicepresidència i es continua pensant que no és 
necessari perquè la capacitat d’incidència és de la Comissió de Seguiment. És aquesta qui ha de fer el seguiment 
dels temes. El que s’ha d’aconseguir és que vingui a la Comissió  la gent que falta i que no es perdin els temes. La 
vicepresidència suposaria un filtre més i es correria el risc de fer diluir els temes encara més. 
 

 



2. Informació procés PAM/PAD 

El Tècnic en Participació explica que el primer any de mandat es fa l’elaboració del Pla d’Actuació Municipal  
(PAM) i el Pla d’Actuació de Districte (PAD). 
Està previst el seu inici després del Nadal i fins a mitjans de març, un procés de participació ciutadana de recollida 
de propostes a través de la plataforma DECIDIM  i es farà un Consell de Barri monogràfic per tal de poder recollir 
propostes presencials que aniran al DECIDIM per poder ser votades. 
Està previst  que pel mes de maig pugui ser aprovat el PAM i PAD. 
 
Es manifesta que moltes persones no estan al dia en temes informàtics lo que dificultarà la participació. 
Per facilitar la participació es faran debats presencials i hi haurà carretons en llocs visibles on es podran fer 
al·legacions i un tècnic ho traspassarà al DECIDIM, on es podrà consultar tot.  
 
 

3. Preparació del Consell de Barri  
 
Es fa un repàs de temes oberts del barri: 
 
Seguretat 

Robatoris en comerços. Segons dades de la GU hi ha hagut una davallada en el nombre de robatoris a l’estiu 
gràcies a la ràpida intervenció  
Interiors d’illa, sobre tot Tres Tombs i Biblioteca. Hi ha un problema de sense llar, pernoctes i consum de drogues. 
Tenim un problema amb les portes d’accés que es vandalitzen sovint. El veïnat  està preocupat i es important 
informar que els diferents serveis municipals implicats (GU, Neteja, Serveis Socials, Parcs i Jardins, Manteniment) 
estan treballant coordinadament per solucionar els problema. 
Solar del Talia. S’ha degradat molt. S’ha fet una inspecció amb la GU, s’ha requerit a la propietat per a que ho 
netegi. Com que està en procés d’expropiació sembla que no hi ha interès per part de la propietat. A petició del 
veïnat s’insta  a la propietat per a cedeixi el solar per a ús veïnal. La negociació es fa des d’Ecologia Urbana.  El Sr. 
Ferret diu que seria lògica alguna mena de compensació a la propietat.  

 
Superilla 

S’han acabat les tres fases i tenim 2 places noves. Ara estem en la fase d’estudi i avaluació. El 28 d’octubre es va 
convocar al Grup Impulsor on es va explicar que ja es pot dir que ha millorar la qualitat de l’aire i que hi ha un 
augment de vianants.  
També hi va haver queixes en temes com són presència de rates (s’ha fet una desratització), la ubicació dels 
contenidors que són més visibles però són els mateixos i la velocitat dels cotxes (s’instal·larà uns radars 
pedagògics durant 3 setmanes i sense multa, més vigilància de la GU, franges de retencions i és probable fer una 
campanya de sensibilització).  
Es comenta que hi ha parterres malmesos però no es poden recuperar fins que sigui el moment adequat de l’any 
per fer replantacions.  
Es proposa fer una inauguració de la Superilla a mitjans de desembre 
També cal revisar la senyalització, igualar la separació dels parterres 

 
Taula Comunitària de St. Antoni  

Es va presentar amb èxit el mapa d’actius per a la gent gran que s’adjunta i s’està treballant per crear noves 
comissions com és la de Comunicació 
 
Feminismes 

S’entrega el programa d’activitats sobre l’eliminació de la violència vers les dones on el acte principal serà a 
Calàbria 66 el proper 16 de novembre 
 



Lectura a les superilles. 
Ja estan funcionant els carretons amb llibres al carrer (Mercat i Calàbria 66) per fomentar la lectura al carrer.  
  
 
L’ordre del dia del Consell de Barri quedarà de la següent manera: 
 
Presentació del nou Regidor 

Renovació de la Comissió de Seguiment 

PAM-PAD 

Superilla 

Precs i Preguntes  

 
Es celebrarà el proper dia 9 de desembre al CC. Cotxeres Borrell a les 18:30h 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


